
P R O T O K Ó Ł  Nr XII/10 
z obrad LII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie  

z/s w Mszanowie  
odbytej w dniu 9 listopada 2010r.  

 
 

Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara o godz.1030 otworzył LII Sesję i po 
powitaniu radnych i gości oświadczył, iŜ zgodnie z listą obecności w Sesji uczestniczą 
wszyscy radni.  
Sesja odbywała się w sali narad Gminnego Centrum Kultury i trwała do godz. 1145. 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 
Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Roman Trąpczyński  
- Z-ca Cezary Kawiecki 
- Sekretarz Gminy Renata ŚliŜewska 
- Skarbnik Gminy Ewa ŚpiŜewska 
- Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Krystyna Danielewska 
- Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej Halina Kaczmarska 
- Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Ewelina Tuchalska 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski 
- Prezes Zakładu Usług Komunalnych sp. z o.o. - Mieczysław Wojtaszko 
- Komendant Gminny Ochotniczych StraŜy PoŜarnych Janusz Łupaczewski  
- Pełnomocnik Wójta ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych – Iwona 
Zielińska 
- sołtysi wymienieni w załączniku nr 2. 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z LI Sesji. 
4. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Zapytania i wnioski. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2010. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości na rok 

2011. 
10.  Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na rok 2011. 
12. Analiza oświadczeń majątkowych. 
13. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
14. Zamknięcie Sesji. 

 
 
Przebieg obrad: 
 
Ad 1 
Otwarcie nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
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Ad 2 
Na sekretarza obrad powołano radnego Zbigniewa Wiśniewskiego. 
 
 
Ad 3 
Przyjęcie protokołu z obrad LI Sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara poprosił sekretarza obrad LI Sesji o 
przedstawienie informacji o protokole. 
 
Radna Halina Wolska poinformowała, Ŝe zapoznała się z protokołem z poprzedniej Sesji 
i stwierdziła, Ŝe treść odzwierciedla przebieg obrad i wnioskowała o jego przyjęcie.  
 
Nie zgłoszono uwag do protokołu. 
 
W głosowaniu, Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z obrad LI Sesji.  
 
 
Ad 4 
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
 
Radni z zawiadomieniem otrzymali porządek w brzmieniu jak niŜej: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z LI Sesji. 
4. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Zapytania i wnioski. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2010. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości na rok 

2011. 
10.  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 

Gwiździny na lata 2011-2017. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na rok 2011. 
13. Sprawozdanie z realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2009/2010 w 

szkołach podstawowych i gimnazjach na terenie Gminy. 
14. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
15. Zamknięcie Sesji. 

 
Wiceprzewodnicz ąca Rady Barbara Grzywacz  stwierdziła, Ŝe dzisiejsza Sesja jest 
wyjątkowa, porządek obrad dosyć obszerny i przyjęcie niektórych zapisów i punktów 
będzie miało wpływ na budŜet przyszłych lat. W związku z tym, Ŝe radni nie mieli okazji 
zapoznania się z Planem Odnowy Miejscowości Gwiździny, zaproponowała zdjęcie tego 
punktu z porządku obrad. UwaŜa, Ŝe nie moŜna w ten sposób przyjmować tak wielkich 
wydatków.  
Wnioskowała o zdjęcie tego punktu z porządku obrad, albo przenieść na następną Sesję. 
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Radny Zdzisław Arentowicz  stwierdził, Ŝe w taki sam sposób były uchwalane plany dla 
innych wsi, nigdy nie były wcześniej omawiane.  
Być moŜe w przyszłym roku, trzeba będzie złoŜyć wniosek dotyczący wyczyszczenia 
stawu koło szkoły w Gwiździnach i dlatego jest tak szybkie tempo.  
 
Przewodnicz ący Rady Gminy Mirosław Wodara  wsparł Wiceprzewodniczącą Rady.  
Z Planu Odnowy Miejscowości wynika, Ŝe na przyszły rok dla Gwiździn potrzeba będzie 
prawie 5 mln zł.  Nie mając budŜetu, trudno ocenić, czy takie ryzyko moŜna przyjąć.  
 
Radny Z. Arentowicz -  ten plan jest ruchomy i nie jest powiedziane, Ŝe od stycznia 
będzie tyle pieniędzy potrzebne. Inne plany były przyjmowane bez problemu. 
 
Przewodnicz ący Rady Gminy Mirosław Wodara  stwierdził, Ŝe nie ma przeszkód, aby 
nowa Rada, mając na uwadze projekt budŜetu dyskutowała na temat tego Planu. 
 
Radny Z. Arentowicz  – co stoi na przeszkodzie, aby przyjąć. 
 
Przewodnicz ący Rady Gminy odpowiedział, Ŝe przeszkodą jest to, Ŝeby nowej Radzie 
nie zostawiać takiego bagaŜu wydatków.  
 
Radny Ireneusz Kowalski  – ten plan jest ruchomy, tak jak budŜet i moŜe być zmieniany. 
 
Przewodnicz ący Rady  – chodzi o 5 mln zł. w przyszłym roku.  
 
Radny Zbigniew Wi śniewski  – poparł radnego Arentowicza, jeŜeli wszystkie były 
uchwalane bez problemów.   
 
Radny Zdzisław Makowski  – w innych planach teŜ były miliony, ale były to Ŝyczenia, co 
naleŜy zrobić. Czy w Gwiździnach mają być zdania w przyszłym roku za 5 mln.  
 
Przewodnicz ący Rady  - na przyszły rok, tam są zadania warte 5 mln zł.  
 
Radna Barbara Grzywacz  – poprzednie plany były uchwalane pod konkretne inwestycje 
– świetlice, wielokrotnie było o tym mówione. Radni z tych miejscowości wielokrotnie  
apelowali i opracowano Plan Odnowy. Były to zobowiązania obecnej Rady. Teraz 
zostaliśmy zaskoczeni i teŜ nie było wiadomo, Ŝe to są takie kwoty.  
 
Radny Zdzisław Arentowicz  – wtedy planów teŜ Rada nie znała. 
 
Radna Barbara Grzywacz  – znane były inwestycje, bo o nich mówiło się od dłuŜszego 
czasu.  
 
Sołtys Roman Sienkowski  wnioskował o przedstawienie zadań ujętych w planie i jakie 
koszty, 5 mln na przyszły rok dla Gwiździn to bardzo duŜo. Nie wiem czy jakiekolwiek 
sołectwo w jednym roku dostało takie pieniądze. 
 
Przewodnicz ący Rady  - chodzi o to, Ŝeby przyszłych radnych nie postawić przed faktem, 
Ŝe nie będą mogli planu zrealizować. Gminy nie będzie stać na takie wydatki.  
 
Wójt  odczytał zadania planowane w perspektywie lat 2011-2018 zawarte w planie: 
- zagospodarowanie centrum wsi w Gwiździnach – szacunkowy koszt  realizacji 25 tys. zł. 
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rok realizacji 2011, 
-  rozbudowa wodociągu w kierunku Mroczna i Mroczenka oraz Tyliczek – szacunkowy 
koszt 2.600 tys. zł. - prace budowlane, opracowana jest pełna dokumentacja, 
zaprojektowano ok. 7,5 km sieci oraz 25 przyłączy, projekt na lata 2011-2012, 
- przebudowa drogi Gwiździny – Krzemieniewo, koszt 2 mln zł. długość 1,9 km, szerokość 
5 m, realizacja 2011-2013, 
- rozbudowa Gminnej Biblioteki Publicznej w Gwiździnach – koszt 400 tys. zł. na lata 
2012-2014, 
- budowa drogi od szkoły w kierunku cmentarza, koszt 250 tys. zł. na rok 2011, 
- budowa boiska wielofunkcyjnego – 500 tys. zł. realizacja rok 2017, 
- budowa chodnika z kostki polbruk przez wieś Gwiździny – koszt 1 mln, na rok 2012-
2015.   
- połoŜenie nowej nawierzchni asfaltowej od kościoła w kierunku starej mleczarni – koszt 
1 mln zł., na lata 2016-2017, 
- rozbudowa Szkoły Podstawowej o oddział przedszkolny – koszt  500 tys. zł. na rok 2018. 
 
Wójt poinformował, Ŝe zgodnie z wymogami Urzędu Marszałkowskiego plan musi 
przewidywać zadania na 7 lat.  
Poinformował, Ŝe opracowanie budŜetu na przyszły rok jest w końcowej fazie. Jedynym 
zadaniem, które kwalifikowałoby się na 2011 rok to budowa wodociągu. Sprawa jest 
załatwiana od 2-3 lat. Ta inwestycja jest w planie wieloletnim gminy. Trudno ocenić w 
jakim stopniu pozostałe zadania są moŜliwe do realizacji.   
 
Przewodnicz ący Rady  poddał pod głosowanie wniosek o usunięcie pkt 10 z porządku 
obrad.  
 
Za skreśleniem punktu 10 z porządku obrad – podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia 
Planu Odnowy Miejscowości Gwiździny, głosowało 7 radnych, 5 osób było przeciw, 2 
osoby wstrzymały się od głosu.  
 
Przewodniczący Rady stwierdził, Ŝe Rada usnęła ten punkt z porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady zaproponował zdjęcie z porządku obrad punktu 13 - sprawozdanie  
z realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2009/2010 w szkołach podstawowych i 
gimnazjach na terenie Gminy, ze względu na brak czasu na dzisiejszej Sesji. 
 
W głosowaniu Rada Gminy 9 głosami „za” i przy 4 głosach wstrzymujących się skreśliła 
pkt 13  z porządku obrad. 
 
W głosowaniu brało udział 13 radnych. 
 
Przewodniczący zaproponował uzupełnienie porządku obrad o punkt dotyczący analizy 
oświadczeń majątkowych, w punkcie przed odpowiedzią na zapytania i wnioski. 
 
W głosowaniu, 13 głosami „za” i przy 1 głosie wstrzymującym się dokonała zmiany 
porządku obrad. 
 
Do realizacji przyjęto porządek obrad w brzmieniu jak na stronie 1. 
 
 
Ad 5 
Wójt przedstawił informację o swojej działalności w okresie międzysesyjnym: 
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- 19 października po Sesji, Wójt wspólnie z Przewodniczącym Rady wręczyli Medale za 
Długoletnie PoŜycie MałŜeńskie, 10 parom małŜeńskim. 
- równieŜ w tym samym dniu wspólnie ze Skarbnikiem podpisali umowy z Zarządem 
Województwa, na dofinansowanie budowy boiska wielofunkcyjnego w ramach programu 
„Orlik”, na kwotę 933 tys. zł. ogólny koszt po przetargu 1.169 tys. zł. oraz na wyposaŜenie 
świetlic w Mszanowie, Tylicach i Chroślu. 
- 21 października, Wójt, Przewodniczący Rady oraz Z-ca Wójta uczestniczyli w spotkaniu 
w okazji Dnia Seniora w Jamielniku. W czasie spotkania wręczyli 5 parom Medale za 
Długoletnie PoŜycie MałŜeńskie.  
- 22 października, na zaproszenie syndyka masy upadłościowej firmy Humdrex w 
Mszanowie, Wójt delegował radcę prawnego Pana Witolda Lendziona do pracy w radzie 
wierzycieli. Być moŜe dojdzie do oddzielnej sprzedaŜy poszczególnych zakładów, o czym 
zdecyduje rada wierzycieli. 
- Urząd Marszałkowski dokonał kontroli wykonania remontu świetlic w Chroślu i Tylicach.   
- 28 października dokonano odbioru budowy drogi gruntowej w Pustkach,  
- równieŜ w dniu 28 października Wójt uczestniczył w uroczystym przekazaniu samochodu 
poŜarniczego dla Komendy Powiatowej Państwowej StraŜy PoŜarnej w Nowym Mieście 
Lubawskim, 
- 3 listopada odbyło się spotkanie w sprawie zasięgu Internetu na terenie gminy, 
- w samym dniu odbyło się posiedzenie Komitetu Rozbudowy Szpitala w Nowym Mieście 
Lubawskim, 
- 5 listopada Wójt uczestniczył w ostatniej Sesji Rady Powiatu, Wójt podziękował radnym 
za współpracę. 
-  równieŜ 5 listopada, wspólnie z Z-cą Wójta, uczestniczyli w uroczystości wręczenia 
nagród w X edycji konkursu „Warmińsko-Mazurskiej Nagrody Jakości”, 
- 8 listopada, Z-ca Wójta i Dyrektor Gminnego Centrum Kultury uczestniczyli w 
podsumowaniu uroczystości związanych z 600-leciem Bitwy pod Grunwaldem. 
Konferencja odbyła się w Stębarku. 
- 8 listopada Wójt podpisał 34 umowy na uŜywanie komputerów przez osoby 
uczestniczące w programie „Okno na świat. Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu”. 
- w dniu 9 listopada, Wójt przeprowadził rozmowę z Dyrekcją Okręgową Budowy Dróg i 
Autostrad. Gmina wystąpi o przejęcie i prowadzenie opracowań dotyczących budowy 
chodnika w Bratianie i Łąkach Br. W budŜecie naleŜy zarezerwować na ten cel około 100 
tys. zł. Zebranie wiejskie w Bratianie uchwaliło o przeznaczeniu środków z funduszu na 
opracowanie tej dokumentacji. 
 
W okresie międzysesyjnym Wójt wydał następujące zarządzenia: 
- 25.10.2010r. w sprawie utraty mocy Zarządzenia nr I/35/09 Wójta Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie z dnia 4.06.2009r. w sprawie wydzielenia z zasobu mieszkaniowego Gminy 
nowe Miasto Lubawskie, lokalu socjalnego 
- 26.10.2010r. w sprawie przeprowadzenia konsultacji w sprawie projektu „Programu 
współpracy Gminy Nowe Miasto Lubawskie z organizacjami pozarządowymi i innymi 
uprawnionymi podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku publicznego na 2011 rok”. 
- 26.10.2010r. W sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2010. 
 
W związku z tym, Ŝe była to ostatnia Sesja w kadencji 2006-2010, Wójt dokonał 
podsumowania i podziękował radnym za współpracę. 
 
 
Ad 6 
Zapytania i wnioski. 
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Radny Zbigniew Wi śniewski  zapytał, kiedy ma podpisać protokół z Sesji. 
 
Przewodnicz ący odpowiedział, Ŝe po napisaniu protokołu, Pani Umińska uzgodni 
telefonicznie. 
 
Radny Zbigniew Wi śniewski  zapytał Pana Wojtaszkę o przetarg ogłoszony w Gazecie 
Nowomiejskiej. Stwierdził, Ŝe było mało danych. Ten sprzęt został przekazany z gminy, 
czy te pieniądze trafią do budŜetu. Jaka jest cena tego sprzętu. 
 
Pan Wojtaszko  odpowiedział, Ŝe ogłoszenie jest w piątkowej Gazecie Nowomiejskiej i 
moŜna dokonać oględzin sprzętu. Termin przetargu i wadium jest podane w prasie. 
Natomiast ceny sprzętu będą znane 22 listopada, po oszacowaniu przez biegłego. 
 
Radny Zbigniew Wi śniewski  – zapytał Pani Skarbnik, 3 lata temu poinformowała, Ŝe 
projekt na Nawrę - Ustronie w połowie został zapłacony, ten projekt uległ zmianie, czy w 
tym roku będzie zapłacony w całości, jeŜeli to była prawda, Ŝe w połowie został 
zapłacony. Prosi o rzetelną odpowiedź. Jest to zadanie inwestycyjne na rok 2010. 
 
Skarbnik  odpowiedziała, Ŝe jest kilka faktur Pana Drzycimskiego i w tej chwili trudno jej 
powiedzieć. Są one niezapłacone, ze względu na brak pieniędzy. Na pewno będą 
uregulowane. JeŜeli projekty są ujęte w planie, to na pewno są zlecone. Czy faktura za 
ten projekt jest, moŜna sprawdzić. 
 
 
Ad 7 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budŜetu gminy na rok 2010. 
  
Przewodniczący rady poinformował, Ŝe zmiany budŜetu były omawiane przed Sesją na 
Komisji Promocji, Rozwoju Gospodarczego.  
 
Radny Ireneusz Kowalski  rekomendował przyjęcie uchwały. 
 
Nie zgłoszono pytań. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy, 12 głosami „za”, przy 1 gł osie przeciwnym i 1  
wstrzymuj ącym si ę, podj ęła uchwał ę nr LII/280/10 zmieniaj ącą uchwał ę nr XL/203/09 
z dnia 8 grudnia 2009r. w sprawie uchwalenia bud Ŝetu gminy Nowe Miasto 
Lubawskie na 2010r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 3. 
 
 
Ad 8 
Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu.  
 
Skarbnik wyjaśniła, Ŝe kredyt wynika ze zwiększenia wydatków na budowę szkoły i dotacji 
dla Gminnego Centrum Kultury. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
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W głosowaniu Rada Gminy, 10głosami „za”, przy 1 gło sie przeciwnym i 3  
wstrzymuj ącymi si ę, podj ęła uchwał ę nr LII/281/10 w sprawie zaci ągni ęcia kredytu 
długoterminowego. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 4. 
 
 
Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od nieruchomości na rok 2011. 
 
Projekt był omawiany na posiedzeniu Komisji.  
 
Nie zgłoszono pytań. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy, 12 głosami „za”, przy 1 gł osie przeciwnym i 1  
wstrzymuj ącym si ę, podj ęła uchwał ę nr LII/282/10 w sprawie ustalenia stawek 
podatku od nieruchomo ści na rok 2011. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 5. 
 
 
Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. 
 
Projekt omówiła Kierownik GOPS. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy, jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr LII/283/10 w sprawie 
uchwalenia Statutu Gminnego O środka Pomocy Społecznej. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 6. 
 
 
Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na rok 2011. 
 
Projekt omówiła Pełnomocnik Wójta ds. Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy, jednomy ślnie podj ęła uchwał ę nr LII/284/10 w sprawie 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi ązywania Problemów Alkoholowych na rok 
2011. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 7. 
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Ad 12 
Analiza oświadczeń majątkowych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Wodara poinformował, Ŝe w oświadczeniach  
majątkowych radnych jest coraz mniej błędów. Uwagi do oświadczeń zgłoszone przez 
Urząd Skarbowy są do wglądu w biurze Rady. 
Poinformował, Ŝe oświadczenia Wójta i Przewodniczącego są bez uwag. 
 
Analiza oświadczeń dokonana przez Urząd Skarbowy stanowi załączniki nr 8, 9, 10. 
  
Sekretarz przedstawiła analizę oświadczeń majątkowych pracowników. 
Analiza stanowi załącznik nr 11. 
 
 
Ad 13 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski udzielono w pkt 5. 
 
 
Ad 14 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Mirosław 
Wodara zamknął LII Sesję Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie.  
 
 
 
 
sekretarz obrad                                                     Przewodniczący Rady Gminy  
Zbigniew Wiśniewski                                              Mirosław Wodara  
 


